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خبر فوتبال

حریفان اصلی بسکتبال ایران 
کدام اند؟

کارشناس بسکتبال ایران معتقد است که تیم هایی  �
مانند ســوریه و قزاقســتان نمی توانند برای تیم ملی 
ایــران مشکل ســاز باشــند. محمدرضا اســلامی در 
گفت وگو با ایســنا، درباره شــرایط تیم ملی بسکتبال 
ایــران برای حضور در پنجره دوم انتخابی جام جهانی 
۲۰۲۳ توضیح داد: در هر صورت سعی شد بازیکنانی 
که در لیگ شــرایط خوبی داشــتند، به اردوها دعوت 
شــوند تا شرایط خوبی در تیم ملی به وجود آید. البته 
بازیکنان دیگری هم بودند که در لیگ خوب  کار کردند 
اما در هر صورت نظر ســرمربی است و سعی دارد با 
توجه به شــرایط مسابقات نفرات مد نظرش را دعوت 
کنــد. او ادامه داد: فرصــت خوبی هم برای تیم ملی 
وجود داشت و تیم با ۲۰ روز تمرین و برگزاری اردو به 
شرایط خوبی رسید. ان شــاءاالله در دو بازی پیش رو از 
ســد دو حریف عبور می کند و در پنجره های بعد هم 
با تمام قوا وارد زمین می شــود. کارشــناس بسکتبال 
ایــران درباره اولین بازی مقابل ســوریه پس از باخت 
عجیــب در انتخابی کاپ آســیا نیز گفــت: به هر حال 
بسکتبال است و هیچ چیز از پیش تعیین شده نیست. 
در مسابقات سطح بالای دنیا حتی یورو هم می بینید 
که یکســری تیم ها شگفتی ســاز می شــوند اما فکر 
می کنم آن باخت اتفاق بود و دیگر رخ نمی دهد. تیم 
ما یک ســر و گردن بالاتر از این حریفان اســت. محک 
اصلــی ما جلــوی حریفانی چون چین، کــره، ژاپن و 
استرالیا خواهد بود که امیدوارم نتایج خوبی بگیریم. 
او همچنین درباره بازی با قزاقســتان نیز توضیح داد: 
قزاق ها قدرتی هستند و زیر سبد کار می کنند. در ریباند 
خوب هستند و سبک قزاق ها قدرتی بودن بسکتبالشان 
اســت. به نظر مــن تیم ما باید زیر ســبد و ریباندها را 
کنترل کند. مطمئنا بازی فیزیکی باید اولویت باشد اما 
از نظر فنی قطعا قزاقســتان نمی تواند به بسکتبال ما 
بچربد. اسلامی درباره برگزاری ادامه بازی های مرحله 
دوم مقدماتی لیگ نیز گفت: ادامه مســابقات در این 
مرحله تأثیر چندانی برای ۷۰ - ۸۰ درصد تیم ها ندارد 
و برای درصد کمی از تیم ها خوب است. با این شرایط 
کرونــا، هزینه هــا و ... نیز به نظرم ادامــه این مرحله 
جایز نیســت؛ چون تیم های شهرســتانی تحت فشار 
مالی قرار می گیرند و قربانی می شــوند. هزینه اقامت 
زیاد است و اصلا پیش بینی نشده است. او ادامه داد: 
تیم های شهرســتانی یک بار هزینه کــرده و به تهران 
آمدند که بازی ها به خاطر کرونا لغو شد، اینکه دوباره 
هزینه کنند برای آنها ســخت اســت و واقعا تیم های 
شهرســتانی قربانی می شوند. فشردگی مسابقات هم 
به نظرم آســیب های زیادی به بازیکنان زد. امیدوارم 
فدراسیون  برای ادامه بازی های این مرحله فکری کند 
تا حداقل بازی هایی که از نظر جدولی ارزشی ندارند، 
برگزار نشده و ســریعا بازی های پلی آف برگزار شوند؛ 

چون کرونا نیز تیم ها را دچار مشکل کرده است.

محرومیت سوشا مکانی
 به دلیل شرط بندی

فدراسیون فوتبال نروژ دروازه بان ایرانی میوندالن را  �
به دلیل شرط بندی فعلا یک ماه از همراهی تیم خود 
محروم کرد. به گزارش اســپورتال، با اعلام فدراسیون 
فوتبال نروژ و تأیید باشــگاه میوند الن، سوشــا مکانی 
دروازه بان ایرانی به دلیل شــرط بندی و زیر پا گذاشــتن 
قوانین یک ماه محروم شد. برنیکه وولفسبورگ، مدیر 
باشــگاه میوندالن نیز تأیید کرد که سوشا مکانی روی 
بازی های تیمش شــرط بندی کرده است و این اتفاق 
 drammens tidende .در ۱۲ مسابقه رخ داده اســت
نوشت که مکانی در ۹ بازی که خودش در ترکیب تیم 
بوده، شرط بندی کرده است. مدیر میوندالن همچنین 
گفت: کاری که ایــن دروازه بان انجام داده احمقانه و 

ناشیانه است  اما از تبانی تبرئه شده است.

میرشاد ماجدی با چند رأی 
سرپرست فدراسیون فوتبال شد؟

میرشــاد ماجدی بعد از پیــروزی در رقابت با یک  �
عضو دیگر هیئت رئیسه فدراســیون فوتبال به عنوان 
سرپرســت این فدراســیون انتخاب شــد. به گزارش 
تسنیم، روز گذشته (پنجشنبه) هیئت رئیسه فدراسیون 
فوتبــال تصمیم به عزل شــهاب الدین عزیزی خادم از 
ســمت ریاســت فدراســیون فوتبال گرفت و میرشاد 
ماجدی به عنوان سرپرســت جدید فدراسیون معرفی 
شــد. بعد از اینکه عزیزی خادم با هشت رأی (تمامی 
اعضای دارای حق رأی) از سمتش عزل شد، رأی گیری 
برای انتخاب سرپرست صورت گرفت. در این مرحله 
میرشاد ماجدی و طهمورث حیدری نامزد سرپرستی 
ریاست فدراسیون شــدند که بدین ترتیب تعداد افراد 
دارای رأی به شــش رســید. از این تعداد پنج رأی به 
میرشاد ماجدی رسید و یک رأی نیز ممتنع یا باطل بود 

و حیدری موفق به کسب رأی نشد.

امتیازات بازی استقلال
 با گل گهر پس گرفته می شود؟

عضو هیئت رئیسه فدراسیون فوتبال می گوید ممکن  �
است رأی کمیته استیناف درباره ۳ بر صفر شدن بازی 
اســتقلال با گل گهر دوباره مورد بررسی قرار بگیرد. به 
گزارش فوتبال ۳۶۰، اتفاقات عجیب و غریب در فوتبال 
ایران، یکی پس از دیگری در حال رخ دادن اســت؛ در 
تازه ترین اقدام، اعضای هیئت رئیسه فدراسیون فوتبال 
با تشکیل جلسه ای فوری شــهاب الدین عزیزی خادم، 
رئیس فدراســیون فوتبال را «عزل موقــت» کردند و 
تا زمان تشــکیل مجمع فدراســیون، زمــام امور را به 
دستان میرشاد ماجدی به عنوان سرپرست سپرده اند. 
عزل عزیزی خادم تنها تغییر مهم نبود، چون بســیاری 
از مشــاوران و دســتیاران او هــم از فدراســیون جدا 
شده اند. تغییر محســوس دیگری که در این میان رخ 
داده، مربوط به پســت جدید احســان اصولی یکی از 
اعضای هیئت رئیســه فدراسیون فوتبال است که بعد 
از عزل موقت عزیزی خادم، به عنوان سخنگوی جدید 

فدراسیون فوتبال معرفی شده است.
استقلال باید احساس خطر کند؟

تغییرات جدید رخ داده هنــوز فرم نهایی به خود 
نگرفته که صحبت های ســخنگوی جدید فدراسیون 
فوتبال، هواداران و مســئولان باشــگاه استقلال را تا 
حدودی نگران کرده است. او با اشاره به یکی از موارد 
بحث برانگیز در مدیریت مشاور حقوقی عزیزی خادم، 
گفته که ممکن اســت رأی پرونده جنجالی استقلال 
– گل گهر دوباره مورد ارزیابی قرار بگیرد و تغییر کند. 
قبل از میسر شدن چنین موضوعی، اما ابتدا باید واکاوی 
ریزی در پرونده اســتقلال و گل گهر کرد. ماجرا مربوط 
به استفاده باشگاه گل گهر از اریک بانیاما گابنی است. 
استقلال بعد از کسب تســاوی بدون گل برابر گل گهر 
به کمیته انضباطی شــکایت برد که این بازیکن گابنی 
بــا مدارک جعلی برای گل گهر به میدان رفته اســت. 
اشــاره استقلالی ها به مدارک جعلی، نداشتن حداقل 
چهار بازی ملی برای بازیکنان آفریقایی تبار اســت که 
پیش زمینه حضور در لیگ برتر ایران است. فدراسیون 
فوتبال سال ها قبل به بهانه آنکه مانع از ورود بازیکنان 
خارجــی بی کیفیت به لیــگ برتر ایران شــود، چنین 
بند هایی را در قوانیــن گنجاند. گل گهری ها اما اعتقاد 
داشتند از آنجا که کمیته بین الملل فدراسیون فوتبال، 
مدارک ایــن بازیکن گابنی را تأیید و اســتعلام او را از 
فدراسیون مبدأ گرفته، در نتیجه اشکالی در پرونده او از 
سوی باشگاه وجود ندارد و اگر اهمالی صورت گرفته 
این اهمال متوجه فدراسیون فوتبال است. با این حال، 
کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال، جعل در مدارک را 
حتمی تشخیص داد و نتیجه بازی گل گهر با تیم های 
اســتقلال، پیکان و سپاهان را ۳ بر صفر اعلام کرد. به 
این ترتیب، نه تنها هفت امتیاز از گل گهر (دو برد برابر 
پیکان و ســپاهان و کسب تساوی برابر استقلال) کسر 
شد، بلکه به سه تیم هم به ترتیب سه، سه و دو امتیاز 
اضافه شد. این رأی با اعتراض باشگاه گل گهر روبه رو 
شــد، ولی نهایتا کمیته استیناف رأی کمیته انضباطی 
را تأیید کــرد تا این پرونده به ضرر گل گهر و به ســود 

استقلال و دو باشگاه دیگر به اتمام برسد.
آن فایل صوتی جنجالی

اینکه چه شــده که اعضای هیئت رئیسه به تازگی 
تصمیم گرفته اند دوبــاره این پرونده جنجالی را مورد 
ارزیابی قرار دهند، ریشه در یک فایل صوتی دارد که در 
آن غلامرضا رفیعی، مشاور حقوقی سابق فدراسیون 
فوتبــال، به رئیس کمیته انضباطی توصیه می کند که 
رأی این بازی را ۳ بر صفر به ســود استقلال اعلام کند 
و از چیزی واهمه نداشــته باشــد. در آن فایل صوتی 
کذایی، مشــاور حقوقی فدراســیون فوتبال به رئیس 
کمیتــه انضباطــی همچنان دیکته می کنــد با وجود 
مقصر بــودن اعضای کمیته بین الملل ســعی کند در 
حکم اسمی از آنها نیاید و قبل از مصاحبه با آنها، ابتدا 
با خــودش هماهنگی هایی صورت بگیــرد. این فایل 
صوتی یکی از مواردی بود که اعضای هیئت رئیســه 
روی آن دست گذاشته و به شهاب الدین عزیزی خادم 
تاختند. آنها بر این باور بودند که مشــاور حقوقی اش 
اعمال نفــوذ روی کمیته های انضباطی و اســتیناف 
داشــته و در نتیجه استقلال این دو کمیته را زیر سؤال 
برده است. اگرچه غلامرضا رفیعی هم بعد از اتفاقات 
رخ داده از سمتش در فدراسیون فوتبال استعفا داده، 
ولی صحبت های جدید سخنگوی فدراسیون فوتبال 
در یکی از برنامه های تلویزیونی مشــخص می کند که 
ممکن اســت این رأی دوباره مورد بازبینی قرار بگیرد. 
اینکه آیا بعد از حکم کمیته اســتیناف می شود دوباره 
پرونــده را به جریان انداخت یا خیــر نیز ظاهرا با بند 
درخواســت مجدد رئیس فدراســیون فوتبال (در این 
مورد سرپرســت موقت) شدنی است. حال اینکه این 
پرونده دوبــاره به جریان بیفتد، موضوعی اســت که 

شاید استقلالی ها را نگران کند.
اگر رأی برگردد...

این یکی از همان پرسش های همیشگی فوتبالی ها 
در یکی، دو ماه اخیر اســت. اســتقلال از رأی کمیته 
انضباطــی، دو امتیاز در جدول و ســه گل در تفاضل 
گل ها ســود کرده اســت. از آنجا که ایــن تیم فعلا با 
اختلاف ســه امتیاز در مقایســه با پرسپولیس پیشتاز 
اســت، آن وقت در صورتی که پرونده مورد بررســی 
قرار بگیرد و رأی به بازپس گیری امتیازات داده شــود، 
دو امتیاز از اســتقلال کسر شده و اختلافش در جدول 
رده بنــدی با پرســپولیس به یک امتیاز می رســد. این 
موضوع درباره امتیازات دو باشــگاه سپاهان و پیکان 
هم صــدق می کند که به ترتیب ســه امتیــاز از آنها 
کسر می شــود. طبیعی است که با توجه به فشردگی 
بالای جدول، دیگر تیم ها از جمله پرسپولیس و مس  

رفسنجان می توانند سود بیشتری ببرند.

برنامه شنبه 30 بهمن
وستهام – نیوکاسل ۱۶:۰۰
آرسنال – برنتفورد ۱۸:۳۰

کریستال پالاس – چلسی ۱۸:۳۰
لیورپول – نوریچ ۱۸:۳۰

منچسترسیتی – تاتنهام ۲۱:۰۰
اوساسونا – اتلتیکومادرید ۱۸:۴۵

رئال مادرید – آلاوس ۲۳:۳۰
رم – هلاس ورونا ۲۰:۳۰
سالرنیتانا – میلان ۲۳:۱۵

نانت – پاری سن ژرمن ۲۲:۳۰

اعضای هیئت رئیســه فدراسیون فوتبال ایران بالاخره تصمیمی را که 
در سر داشتند، عملی کرده و شهاب الدین عزیزی خادم، رئیس فدراسیون 
فوتبال را کمتر از یک ســال بعد از انتخاب شدنش، «عزل موقت» کردند. 
این اعضا با استناد به تخلفات زیادی که به زعم خودشان از سوی رئیس 
فدراســیون فوتبال ســر زده، روز پنجشنبه تشکیل جلســه داده و بعد از 
شــنیدن دفاعیات عزیزی خادم، رأی به عزل موقت او دادند. البته که این 
عزل موقت هم چندان بدون حاشیه نبود و به جای ۱۱ نفر از اعضا، فقط 
هشــت نفر موفق به ثبت رأی شــدند. پیش از این، عنوان شــده بود که 
با اســتناد به مفاد اساســنامه، اعضای هیئت رئیسه می توانند برای عزل 
موقت هر یک از ارکان فدراســیون فوتبال اقدام کنند؛ البته به شرط آنکه 
د وســوم اعضا، رأی به برکنــاری فرد موردنظر دهنــد. با این حال اما این 
اقدام هم چندان بدون حاشــیه نبود. یک روز قبل از رأی گیری، ابهامات 
درباره امکان رأی دو نایب رئیس فدراســیون فوتبال یعنی حیدر بهاروند 
و حمیدرضا مهرعلی وجود داشــت. از آنجا که این دو نفر برای پســت 
نایب رئیســی رأی نیاورده بودند، عزیزی خادم آنها را به عنوان سرپرست 
در این پســت ها به کار گماشــت. با این وجود، بعد از سپری شدن مهلت 
قانونی ســه ماهه، ایــن دو نفر همچنان به حضور در فدراســیون ادامه 
دادند تا زمزمه ها درباره غیرقانونی بودنشان مطرح شود. روز چهارشنبه 
از سوی موافقان عزل، عنوان شد که این دو نفر حق رأی نخواهند داشت 
ولــی از آنجا که هــر دو در زمره یاران رئیس فدراســیون فوتبال بودند، 
اصرار به حضور در جلســه رأی گیری داشــتند. روز پنجشنبه اما اعضای 
هیئت رئیســه با توجه به اســتعلام گرفته شــده از نهادهای بین المللی، 
بالاخــره حضــور دو نایب رئیــس اول و دوم عزیزی خادم در جلســه را 
غیرقانونــی اعلام و آنها را بیرون کردند. این طور شــد که تعداد اعضا از 
۱۱ به ۹ نفر رســید. اعضای هیئت رئیســه هم با مطرح کردن مواردی که 
برایشــان محل ســؤال بود، دفاعیات عزیزی خادم را شنیدند و با تأکید به 
این مورد که چون صورت جلســه درباره عزل رئیس است، گفتند پس او 
هم حق رأی ندارد. با بیرون آمدن عزیزی خادم از جلســه، هشــت نفر از 
اعضای هیئت رئیسه رأی گیری را شروع کردند و طبق شنیده ها هر هشت 
نفر، رأی به عزل موقت شــهاب الدین عزیزی خــادم دادند. به این ترتیب، 
برای اولین بار در تاریخ، رئیس فدراسیون فوتبال ایران، در اقدامی سریع، 
از سوی اعضای هیئت رئیسه عزل شــد. ضمن آنکه با رأی گیری مجدد، 
میرشاد ماجدی، یکی از اعضای هیئت رئیسه به عنوان سرپرست ریاست 
فدراســیون فوتبال معرفی شــد. پس، تا اطلاع ثانوی، امور فدراســیون 
فوتبال به دست میرشاد ماجدی مدیریت می شود و شهاب عزیزی خادم 
و تیم همراهش که عنوان شــده تعدادشان بســیار هم زیاد است، حق 

ورود به ساختمان فدراسیون فوتبال را نخواهند داشت.
عزیزی خادم برمی گردد؟

همان طور کــه در بــالا عنوان شــد، شــهاب عزیزی خادم از پســت 
ریاســت فدراســیون فوتبال «عزل موقت» شــده اســت؛ به این معنی 

که او «فعلا» رئیس نیســت. حالا ســؤال اینجاســت که آیا او در ادامه 
می توانــد صندلی ریاســت را پــس بگیــرد؟ اینجا موضوعــی مطرح 
می شــود که شــانس عزیزی خادم را روی کاغذ زیاد می کنــد ولی اما و 
اگرهایی هم دارد. طبق قانــون، رأی گیری نهایی برای عزل عزیزی خادم 
از ریاســت فدراســیون فوتبال باید در مجمع فدراســیون فوتبال به رأی 

گذاشته شود. 
در واقع این مجمع فدراســیون فوتبال است که برای برکناری یا ابقای 
عزیزی خادم تصمیم گیری خواهد کرد. در اساسنامه جدید و با تغییراتی 
کــه صورت  گرفته اعضای مجمع فدراســیون فوتبــال قریب به ۸۵ نفر 
هستند. حال در جلســه ای که عنوان شده اردیبهشــت ۱۴۰۱ قرار است 
برگزار شود، این تعداد باید درباره برکناری قطعی یا بازگشت عزیزی خادم 
به فدراســیون فوتبال نظر نهایی را بدهند. اگر در مجمع، دو ســوم افراد 
رأی به برکناری عزیزی خادم دهند، او شانســی برای بازگشــت نخواهد 
داشــت ولی اگــر برکناری او رأی نیــاورد، آن وقت دوبــاره عزیزی خادم 
صندلی ریاســتش را پس خواهد گرفت. درباره ترکیب مجمع، شــرایط 
به گونه ای اســت که عزیزی خادم می تواند امیدوار باشــد. او چهره های 
زیادی را در مجمع دارد که با تفکراتش هم خوانی دارند و از چهره های 
نزدیک به عزیزی خادم محســوب می شــوند. ضمن اینکه رؤسای هیئت 
اســتان های مختلف هم پیش از این در تیــم عزیزی خادم بودند. از آنجا 

که بخــش زیادی از ترکیب مجمع را همین رؤســای هیئت ها تشــکیل 
می دهنــد ، پس عزیزی خادم می تواند به رأی آنهــا و در نتیجه به بقا در 
فدراســیون فوتبال امیدوار باشــد. البته این فقط یک بخش ماجرا ست؛ 
چون بســیاری از همین اعضای هیئت رئیســه کنونی که رأی به برکناری 
رئیس فدراســیون فوتبــال دادند، در زمره رفقا و دوســتان عزیزی خادم 
به شــمار می آمدند که نهایتا علیه او شــدند. تکرار این سناریو در مجمع 
فدراسیون فوتبال هم می تواند محتمل باشد. ضمن اینکه فرضیه نهایی 
را هم نباید فراموش کرد؛ فرضیه ای که خبر از نوشــتن سناریویی بیرون 
از فدراســیون فوتبال علیه عزیزی خادم می دهد که با زمینه سازی قبلی، 
شــرایط را برای برکناری او فراهم کردنــد. اتفاقاتی بیرونی که روی روند 

حضور عزیزی خادم در فدراسیون فوتبال تأثیر منفی گذاشت. 
حال اگر این «جریان» موفق شــده باشد نظر نزدیکان عزیزی خادم در 
هیئت رئیسه را تغییر دهد، محتمل است که در فاصله باقی مانده تا شروع 
مجمع، بتواند روی نظر باقی مانده اعضای مجمع که احتمال می رود به 
نفع عزیزی خادم رأی بدهند، تأثیرگذار شود. به این ترتیب، اگر روال حالت 
عادی اش را طی کند و «فشــاری از بیرون» به اعضای مجمع فدراسیون 
فوتبال وارد نشود، شاید عزیزی خادم دوباره به فدراسیون فوتبال برگردد 
ولی اگر جریان پشت پرده اعمال نفوذشان را گسترش دهد، بدیهی است 

که رئیس معزول بختی برای بازگشت نخواهد داشت.

شرق: بیست و یکمین دوره لیگ والیبال زنان باشگاه های 
کشــور فینالی تماشایی داشــت. دو تیم ســایپا و باریج 
اسانس در حالی برگزار کننده این دیدار حساس بودند که 
خیلی ها پیش بینی می کردند نماینده خودروسازان فاتح 
این جام شــود. مدافع عنوان قهرمانی این مسابقات اما 
آن چنان در برابر تیم نوظهور کاشــانی غافلگیر شــد که 
نتیجه را ســه بر یک واگذار کرد. باریج اسانس ست های 
اول، دوم و چهــارم این بازی را بــا امتیازهای ۲۵ بر ۱۹، 
۲۵ بر ۱۴ و ۲۵ بر ۲۰ برد و ســایپا تنها در ســت سوم ۲۵ 
بر ۲۱ به پیروزی رســید. قهرمانی باریج اســانس کاشان 
در لیگ ۱۴۰۰ در حالی به دســت آمد که این تیم دومین 
حضورش را در لیگ برتر والیبال بانوان ایران پشــت سر 
می گذاشــت. باریجی ها پیش از این و برای نخســتین بار 
در لیگ ۱۳۹۸، شــرکت کرده بودند که به عنوان سومی 
رسیدند. نکته درخور توجه دیگر اینکه آنها این دو عنوان 
ارزشــمند را با هدایت فاطمه شــعبان خمسه به دست 
آوردند. کاپیتان اسبق تیم ملی والیبال بانوان که همواره 
از چهره های جوان و شناخته شــده این رشته به حساب 
می آید و چند ســالی می شــود که به عرصــه مربیگری 
ورود کرده است. شعبان خمسه درباره قهرمانی تیمش 
به «شرق» می گوید: «خوشــحالیم که در دومین تجربه 
حضورمان در لیگ برتر توانســتیم روی ســکو باشــیم. 
باریج اســانس واقعا حمایت همه جانبه ای از ما داشت 
که توانســتیم به این مهم برســیم. با وجود اینکه سالن 
اختصاصی برای تمرینات زنان نداشت؛ اما به طور کامل 
امکانــات را برای مان در مجموعه ورزشــی هفت مهر 
کاشان فراهم کرد تا هیچ دغدغه ای نداشته باشیم. صبح 
و بعدازظهر در هر ســاعتی که می خواستیم می رفتیم و 
تمریــن می کردیم. درمورد بحث خوابــگاه و تغذیه هم 
همه چیز عالــی و در حد حرفه ای بود. باریج اســانس 
اولین بار سال ۹۸، پیش از اینکه کرونا بیاید، آمادگی اش 
را بــرای تیم داری در لیگ والیبال بانوان اعلام کرد. ما آن 
موقع تیم جوانی را بســتیم و بازی هــای خوبی را هم تا 
قبــل از مرحله پلی آف انجــام دادیم؛ اما متأســفانه با 
آمدن پیک مرگ بار کرونا همه بازی ها لغو شــد و عنوان 
سومی نصیب مان شــد. اگر این شرایط نبود مطمئنا این 
توانایی را داشتیم که به فینال برسیم. امسال هدف گذاری 

مســئولان باریج اســانس این بود که تیــم باتجربه تری 
ببندیم و هدفمان کســب عنوان قهرمانی باشــد. اگرچه 
ســعی کردیم از باتجربه ها اســتفاده کنیــم؛ اما باز هم 
بخش عمده ای از ترکیب تیم را بازیکنانی تشکیل دادند 
که متولدان ۷۹ و ۸۰ بودند». قهرمانی تیم والیبال باریج 
اسانس کاشان در لیگ والیبال زنان پنجشنبه شب بازتاب 
زیادی در شــبکه های اجتماعی و فضای مجازی داشت؛ 
چراکــه دیدار فینال بــه صورت زنده از شــبکه اینترنتی 
آپارات پخش شد. محمدرضا داورزنی، رئیس فدراسیون 
والیبال در دوره ســومین مدیریت خود در این فدراسیون، 
اهمیت ویژه به امــور والیبال بانــوان را در اولویت های 
کار خود قرار داده اســت. به طوری که تفاهم نامه ای را 
با شــبکه آپارات انجام داد تا رقابت هــای لیگ ۱۴۰۰ به 
طور مستقیم پوشش تلویزیونی داده شود. سرمربی تیم 
والیبال باریج اسانس ادامه می دهد: «این دوره به لحاظ 
فنی واقعا لیگ با کیفیتی داشتیم. شاید یکی از دلایلی که 
موجب افزایش چشــمگیر کیفیت رقابت ها شد، پخش 
زنده اینترنتی مسابقات از طریق شبکه اجتماعی آپارات 
بود. تا به الان هیچ وقت نشــده بود که لیگ والیبال زنان 
را پخش کنند. این اتفاق باعث شده تا اسپانسرهای مالی 
تیم های دیگر هم متوجه شــوند که والیبال زنان چقدر 
نسبت به گذشته پویا تر شده است. امیدوارم که سال آینده 
شاهد حمایت مالی بیشتری از اسپانسرها باشیم. هرچند 

که هنوز هم در مقایســه با مــردان فاصله زیادی داریم. 
با وجود اینکه امســال به طور کل لیگ بهتری نسبت به 
دوره های قبل داشتیم؛ اما باز هم مبلغ قراردادها خیلی 
پایین و ناچیز است. سقف قراردادها در لیگ والیبال بانوان 
این دوره ۱۵۰ میلیون تومان بود. این رقم برای بازیکنانی 
که باید شش ماه از سال را درگیر مسابقه و تمرین باشند، 
واقعا کم اســت. آن هم در شــرایطی که بچه ها شغل 
دومی ندارند. آن تعداد نفرات محدودی هم که شــاغل 
هستند، آن قدر پرمشغله می شوند که نمی توانند به طور 
کامل روی مسابقات تمرکز داشته باشند. این اتفاق باعث 
می شــود تا از شــرایط حرفه ای فاصلــه بگیرند». باریج 
اسانس بعد از قهرمانی در لیگ ۱۴۰۰ حالا باید به عنوان 
نماینده ایران آماده حضور در جام باشگاه های آسیا شود. 
شعبان خمســه در این باره توضیح می دهد: «رقابت  های 
قهرمانی باشگاه های زنان آسیا در سال ۲۰۲۲ از چهارم تا 
یازدهم اردیبهشت سال ۱۴۰۱ به میزبانی قزاقستان برگزار 
خواهد شــد. هنوز اینکه چه تعداد تیم در این رقابت ها 
شرکت می کنند، مشخص نیست. امسال چون کرونا بود 
و بعضی از تیم ها تمایلی برای شــرکت در آن نداشتند، 
سه کشور در این جام شرکت کرد و هر کشور هم دو تیم 
داشت. با توجه به این موضوع منتظریم تا دستورالعمل 
را برایمان ارسال کنند؛ اما شرایط هرچه باشد تمرینات مان 
را با قدرت و انگیزه انجام می دهیم تا نماینده  شایسته ای 

برای ایران باشیم. بهترین عنوانی که والیبال زنان ایران در 
جام باشگاه های آسیا به دست آورده، رتبه چهارمی است 
که تیم سایپا کسب کرد. به هر حال ما هم تمام تلاشمان 
باید این باشــد که حداقل این رتبه را حفظ کنیم. هرچند 
کــه اگر تیم های چین، ژاپن و کره وارد این میدان شــوند، 
کار دشواری است. همه می دانند که قدرت والیبال زنان 
دنیا دست کشورهای شــرق آسیاست». از دیگر اتفاقات 
درخورتوجــه این روزهای والیبال بانوان کشــور انتخاب 
الکساندرا کمپدلی، به عنوان ســرمربی تیم ملی والیبال 
بزرگسالان است. هرچند که نظارت بر تیم های ملی پایه 
هم به او محول شده است. الکساندرا نیز پنجشنبه شب 
گذشته از نزدیک تماشاچی دیدار فینال بین باریج اسانس 
و سایپا بود. شعبان خمسه با اشاره به این موضوع گفت: 
«خیلی خوشحالیم که فدراسیون والیبال یکی از مربیان 
باتجربه دنیا را برای زنان اســتخدام کرده اســت. به هر 
حال هرچه باشــد رزومه مربیــان زن خارجی از مربیان 
داخلی ایران قوی تر اســت؛ چراکه آنها زمینه بیشــتری 
برای پیشرفت کردن داشــتند. الکساندرا به محض اینکه 
به ایران آمد و قراردادش را بســت به ســالن مسابقات 
آمد تا لیگ را ببیند. او در دیدار فینال، هم به ســالن آمد. 
امیدوارم که ایشــان بتواند به رشــد تیم هــای پایه زنان 
کمک کند و شــاهد تحولی در این زمینه باشیم. هرچند 
که وظیفه اصلی اش ســرمربیگری تیم ملی بزرگسالان 
اســت. از طرفی حضور مربی خارجی بــه بازیکنان این 
انگیزه را می دهد که توانایی های شان را کامل به نمایش 
بگذارند. به هر حال بــا آمدن گزینه خارجی این ذهنیت 
بیــن بازیکنان به وجــود می آید که همه به یک چشــم 
دیده می شوند». در ۲۱ دوره گذشته لیگ برتر زنان ایران، 
۹ تیم در ســکوی نخست ایســتادند و با قهرمانی باریج 
اســانس کاشان این آمار دو رقمی شد و به عدد ۱۰ رسید. 
ذوب آهن به عنوان پرافتخارترین تیم این مســابقات تا به 
الان شش بار جام قهرمانی را بالای سر برده، تیم همای 
تهران با ســه قهرمانی در رده دوم قــرار دارد. تیم های 
دانشگاه آزاد، گیتی پسند، گاز تهران، سایپا و باریج اسانس 
هر کدام دو مرتبه فاتح لیگ والیبال بانوان شدند. تیم های 
پرسپولیس، بانک سرمایه و پیکان هم یک بار سکوی اول 

را به دست آوردند.

بــالای  در  پرســپولیس  و  اســتقلال  جــدال   
جدول لیگ برتر ایران همچنان ادامه دارد؛ شــب 
گذشــته در ورزشــگاه آزادی، در آخریــن دیدار از 
هفته هجدهم، پرســپولیس موفق شــد با دو گل 
از ســد آلومینیوم اراک بگذرد و ۴۱ امتیازی شــود. 
شــاگردان یحیی گل محمدی که پیش از این دیدار 
در رده دوم جــدول قرار داشــتند، با برتری شــب 
اخیــر، همچنان در فاصله ســه امتیازی اســتقلال 
ایستادند. برتری شب گذشته سرخ های تهرانی که 
با گل های حامد پاکدل و رضا اسدی به دست آمد، 
و بیست وششــمین بازی بدون شکست پرسپولیس 

در رقابت های لیــگ برتر در بازی های خانگی بود. 
ضمن اینکه شکست ناپذیری آنها در بازی های اخیر 
لیگ برتر هــم تداوم پیدا کرد؛ پرســپولیس که در 
شــش بازی اخیر، پنج تا را با برد پشت سرگذاشته 
بود، شــب گذشته ششــمین پیروزی اش را هم در 
این مدت جشــن گرفت. پیش از بازی پرسپولیس 
با آلومینیــوم اراک اما اســتقلال در ادامه روند رو 
به رشدش موفق شد این بار از سد تراکتور عبور کند. 
شاگردان فرهاد مجیدی که پیش از این بازی با ۴۱ 
امتیاز صدرنشــین بودند، در دیــدار هفته هجدهم 
با گل حســین زاده، رقیب تبریــزی را هم از پیش رو 

برداشــتند تا علاوه بر تداوم صدرنشینی، ششمین 
پیروزی شــان در هفــت هفته اخیر را هم جشــن 
بگیرند. اســتقلال که در این هفته ها گل نمی خورد 
و بازی هایــش را به اقتصادی ترین شــکل ممکن 
می برد، همچنان تنها تیم بدون شکســت لیگ برتر 
اســت. آبی های پایتخت در شــرایطی سیزدهمین 
بردشــان را در این فصل از لیگ برتر جشن گرفتند 
که رکوردار کلین شیت در همین دوره از بازی ها هم 
هستند. اتفاقا دروازه بان آماده این روزهای استقلال 
یعنی حسین حسینی هم به رکورد خوبی که برابر 
تراکتور داشت، تداوم بخشید. او در مجموع شش 

بار برابر تراکتور ایســتاده که چهار بار برنده شــده 
و دو بار هم مســاوی کرده است. شکست ناپذیری 
مرد شماره یک استقلال برابر تراکتور، یکی دیگر از 
عوامل موفقیت این تیم در بازی روز گذشــته بود. 
در ســایر بازی های مهم روز گذشــته که در جریان 
هفته هجدهم برگزار شد، سپاهان یکی از تیم های 
مدعــی لیگ برابــر هوادار بدون گل متوقف شــد. 
فولاد و مس یک–یک مساوی کردند و گل گهر هم 
در دیداری مهم با نتیجه ۲ بر یک از ســد نســاجی 
عبــور کرد. برد پیکان برابــر ذوب آهن آن هم با دو 

گل، اتفاق مهمی بود.

بازگشت عزیزی خادم به فدراسیون فوتبال؟

سرمربی باریج اسانس از قهرمانی شاگردانش در لیگ ۱۴۰۰ می گوید
پخش زنده اینترنتى والیبال زنان تأثیر زیادى داشت

جدال شانه به شانه استقلال و پرسپولیس در لیگ
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